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Färgfabrikanters Förening. Jag fick i uppdrag att 
driva utvecklings- och fortbildningsprojektet 
”Kvalitet, Säkerhet och Garanti”, som bland annat 
syftade till att ta fram en utbildning som stod  
i samklang med de då (2005) nya härdplastföreskrif-
terna, men också till att göra branschen mer seriös 
och i förlängningen skapa den auktorisation som 
idag gäller för de företag som har utbildad personal.

DEN FOGFRIA GOLVBRANSCHEN ENA -
DES OM ATT EN UTBILDNING SKULLE 
VARA I TRE STEG ELLER NIVÅER.
- Nivå ett handlade om att innan man ens öppnar en 
förpackning med material så ska man ha genomgått 
en grundutbildning. Nästa nivå handlade om att 
koppla samman entreprenörer och materialleve-
rantörer och utbilda i sådant som transportfrågor, 
materialfrågor, applikationsdito, egentligen allt som 
rör entreprenadverksamhet i arbetsmiljö-, kvalitativt 
och garantiperspektiv, säger Forsberg och fortsätter:

- Det tredje steget omfattade inledningsvis fyra da-
gar tänkta för företagsledare, verkmästare, arbets- och 

platschefer och liknande. Nivå tre skulle säkerställa 
hela kedjan, från utbildningen av utförarpersonal, 
till entreprenadjuridik, marknadskommunikation 
och miljöfrågor. Efter genomgången utbildning 
hade företagen möjlighet att ansöka om att bli 
auktoriserade entreprenörer och till dags dato har 
uppemot femhundra personer utbildats och ca 35 
företag är nu auktoriserade.

OM VI GÅR ÖVER PÅ SKADOR, SOM 
EXEMPELVIS SPRICKOR, KAN DESSA 
ÅTGÄRDAS PUNKTVIS, ELLER MÅSTE 
HELA GOLVET BYTAS?
- Generellt sett så går det oftast att laga och reparera. 
Man kanske får nyansskillnader och så, men funk-
tionerna kan normalt upprätthållas med lokala 
åtgärder. Men, det kräver ett korrekt och bra 
underarbete för att det ska bli bra. Många golv 
börjar nu bli så gamla att det är dags för renovering 
och då uppkommer ju frågan om de måste tas bort, 
eller om man kan lägga en ny beläggning ovanpå. 
Jag menar att om det slitna golvet sitter bra och är 
relativt fritt från skador som sprickor och liknande, 
så finns det ingen anledning att ta bort det. I sådana 
lägen kan man använda det gamla golvets egenskaper 
och det innebär både en ren kapitalvinst och en dito 
för miljön, konstaterar Håkan Forsberg och tillägger 
att det gäller att ta reda på varför sprickor uppstått. 

- Om anledningen inte är slitage och användning, 

utan till exempel att byggnaden rört på sig, då är 
förutsättningarna små för att en massa ska kunna 
hålla ihop det konstruktivt, men det finns hållbara 
lösningar även för sådana problem.

DET FINNS NU ETT STORT ANTAL 
FOGFRIA INDUSTRIGOLV I LANDET 
SOM BÖRJAR UPPNÅ DEN ÅLDER 
NÄR DE PÅ NÅGOT SÄTT BEHÖVER 
ÅTGÄRDAS.
- Det stämmer och man nu ser hur olika hjälpmedel, 
tekniker för förarbeten, lösningar för applicering 
och inte minst för rivningsutförande av de gamla 
golven börjar komma mer och mer. Detta har 
tidigare släpat efter en del, jämfört med utveck-
lingen av själva golvprodukterna, där estetiken och 
valmöjligheten i färgsättningar hela tiden utökats. 
Så även om det idag inte byggs speciellt många 
nya fabriker och industrier, så kommer de fogfria 
industrigolven att användas i stor utsträckning 
ändå, alltmer i applikationer som parkeringshus, 
lagerlokaler, logistikanläggningar, köpcentra 
och gallerior för att nämna några exempel. De 
fogfria golven är helt enkelt ett bra alternativ till 
plattor, mattor och andra förtillverkade material, 
inte minst på grund av att livscykelkostnaderna 
som oftast blir mycket attraktiva, avslutar Håkan 
Forsberg.

Peter Olofsson

På Ytskydd 2016, som U & D arrangerar 9 
och 10 februari i Göteborg, kommer golv 
och golvproblematik att tas upp i en särskild 
agenda. Där kommer Håkan Forsberg att 
vara med som en av föredragshållarna.

På senare år har mer och mer lösningar för förarbeten, applicering och 
inte minst rivning av gamla golv kommit fram. (copyright ©Golvanalys.se).


